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Studienævnet for Planlægning, Geografi og Landinspektøruddannelsen 

Det Tekniske Fakultet for IT og Design 

 

Referat af møde i studienævnet for planlægning, geografi og landinspektøruddannelsen onsdag d. 

15. januar 2020 kl. 12.30 til 15.30 

 

København: Lokale C1-2.1.025, ACM 15 

Aalborg: Lokale 4.307, Rendsburggade 14 

 

Til stede: Poul A. Østergaard (PAØ), Henrik Riisgaard (HR), Brian Vad Mathiesen (BVM), Terese 

Møller Thode (TMT), Dahlia Dahan (DD), Sara Diana Fayed (SDF), Lise Schrøder (LS), Martin 

Lehmann (ML), Jonas Højberg (JH), Anna Fajstrup Graversen (AFG), Allis Hansen (AH) (referent) 

 

Afbud: Jon Peder Bredahl (JPB), Sanne Vammen Larsen (SVL), Carla Smink (CS), Nhung Tuyet 

Nguyen (NTN), Juliane Kirstine Bjerring (JKB), Michael Tophøj Sørensen (MTS), Freja Katrine 

Køllund (FKK), Ida Agerbak Trandum (IAT) 

 

 Kristian Olesen deltog i mødet fra AAL 

 

1) Godkendelse af dagsorden  

a) Baggrund: Gennemgang af dagsorden  

b) Behandling: Godkendelse 

c) Konklusion: Godkendt. 

2) Opfølgning fra sidste SN-møde (Poul/Kristian og Allis) 
a) Baggrund: Opfølgning 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

1) Opfølgning på matematik caféer, campus KBH: 

Søsser Brodersen har været i kontakt med Matematik, som lover at fejlen med at der ikke har været 

udbudt matematik caféer på campus, KBH, E19, ikke vil ske igen. 

2) Opfølgning på selvevalueringshandlingsplansmøder d. 19.12.19 og 13.01.20: 

KO og PAØ orienterede om, at der har været afholdt selvevalueringshandlingsplansmøder for hhv. 

LAND bachelor/kandidat, AAL + KBH samt BEM bachelor AAL + KBH/BEM kandidat/SusCi. Begge 

møder blev afholdt med deltagelse af prodekan for uddannelser, studieleder og institutleder. På begge 

møder var der positive tilbagemeldinger på, at vi har styr på kvalitetssikringen af vores uddannelser. KO 

vil til næste SN-møde lave oversigt over handlepunkter for det kommende år for LAND/BEM/SUSCI. 

3) PEAS studietur: 

PAØ orienterede om, at PEAS studietur til Budapest d. 23./24. til 27. marts kun er for BEM studerende i 

AAL. På SN-møde i april beder SN om at få info om, hvordan turen er forløbet. 

4) Frafaldstal pr. 02.01.20: 

KO orienterede om følgende frafaldstal: BEM, KBH: 3 / BEM, AAL: 4/ LAND, KBH: 1/ LAND, AAL: 

2/ GEO: 1 

 

3) Nyt fra formøde (Kristian) 

a) Baggrund: Meddelelser fra dagens formøde i AAL 
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b) Behandling: Orientering og beslutning 

c) Konklusion 

KO orienterede kort om formødet, hvor UPM2 semesterbeskrivelse blev behandlet. Se nærmere under 

punkt 6. Vedr. megaprojekter blev det aftalt, at HR og PAØ informerer bagland om megaprojekter. 

 

4) Nyt fra studerende 

a) Baggrund: Meddelelser fra studerende, herunder nyt fra næstformand 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

SDF (BEM, AAL):  
Som aftalt på møde i december fremlagde SDF overordnede forslag til en revision af BEM bachelor. 

SDF har diskuteret emnet med medstuderende fra BEM5, E19 (AAL) og studerende fra 1. semester 

BEM kandidat. Umiddelbart mangler studerende mere viden om videnskabsteori og metode. Foreslår et 

kursus i videnskabsteori og metode. Uddannelsen indeholder ikke så meget transportplanlægning – kun 

et valgmodul på 3. semester (AAL) samt 3 forelæsninger i et kursus. Der undervises i 

Energiplanlægning i kurset ”Energisystemanalyse” på BEM4 samt 3 kursusgange på kurset i 

”Infrastrukturer og systemer” på BEM5. De studerende finder, at der er for lidt Energiplanlægning ift. 

Miljøplanlægning. På BEM5 er der to meget ens kurser: ” Virksomhedens miljøpåvirkninger” og 

”Organisering af virksomheders miljøarbejde”. Kursus i ”Naturressourcer og samfundet” på BEM2 skal 

have et højere niveau. Pt. er dette kursus alt for generelt, men burde gå mere i dybden. ”Planjura og 

regulering” på 3. semester er det eneste kursus inden for lovgivning. KO takkede for input og 

orienterede om, at han og SVL vil kigge på revision af BEM bachelor, når SVL er tilbage fra barsel.  

 

PEAS, AAL afholder to social/faglige arrangementer i februar. Ville gerne have forslag til 

oplægsholdere vedr. bæredygtige byer + klimatilpasning. Og byplanlægning. Anja Wejs, Niras blev 

foreslået til det første emne. Og Kristian Olesen kunne kontaktes omkring forslag vedr. byplanlægning. 

TMT (LAND; AAL): Info møde for LM1 omkring internships afholdt 14.01.20. Det var et godt møde, 

men de studerende ville dog gerne have haft mødet allerede inden jul.  

DD (LAND, KBH): Gerne have LAND uddannelsesguide på plads snarest. LS nævnte, at der arbejdes 

på sagen. 

AFG (LAND, AAL): Lidt problemer med LM1 semesterevaluering. Det blev aftalt, at det skulle 

meldes ind til semesterevalueringsansvarlig Heidi Nørmølle Guldborg eller AH. 

JH (LAND, AAL): Vedr. januar kursus på LAND5 ville man gerne have haft semesterbeskrivelsen klar 

inden kurset, idet kurset linker meget til bachelorarbejdet på LAND6. KO nævnte, at vi ikke har 

mulighed for at have semesterbeskrivelsen klar så tidligt, men semesterbeskrivelsen fra sidste år burde 

også være nok, idet temaet er det samme. 

 

5) Nyt fra uddannelserne (ca. 5 min. pr. studienævnsmedlem) 

a) Baggrund: Meddelelser fra studienævnets uddannelsesrepræsentanter 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion:  

KO (UPM): Intet nyt. 

PAØ (SEPM): Intet nyt. 

HR (EMSS): Intet nyt. 

LS (LAND): Intet nyt. 

BVM (SUSCI): Ny studieordning (2019) startet op i efteråret 2019. Det virker som om, at det fungerer 

fint. Dog forventes kritik på et enkelt kursus.  

ML (CISU): Informerede kort om megaprojekter. Man kan læse mere på disse hjemmesider: 
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megaprojekter.aau.dk og megaprojects.aau.dk Ved spørgsmål er man velkommen til at kontakte ML. 

 

6) Semesterbeskrivelser vedr. foråret 2020 (Kristian) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring og opstart af forårssemestre 

b) Behandling: Godkendelse 

c) Bilag: UPM2, LAND2 (Pt. mangler LAND4, 2. del) 

d) Konklusion: 

UPM2: Afsnit om megaprojekter ind i semesterbeskrivelsen. Mindre redaktionelle ændringer. Ellers 

godkendt: 

LAND2: Sidetal indsættes. GIS kursus er med karakter. GIS kursus koordinator i KBH skal nævnes. 

Studieordning 2019. Derudover mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt. 

 

AH melder tilbage til semesterkoordinatorer/studiesekretærer snarest. 

 

7) Årsberetning fra censorformandskabet for Geografi (Kristian) 

a) Baggrund: Årsberetning 2019 

b) Behandling: Orientering og drøftelse 

c) Bilag: Årsberetning 2019 

d) Konklusion: 

Årsberetningen blev kort gennemgået. Tilfredshed med beretningen og den blev taget til efterretning. 

 

8) Evt. 

Intet under dette punkt. 
 

. 

 

 
 

 


